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Издава варненската Окръжна Постоянна 
Излиза най-малко три пътя въ м4седа. 

Абонамевть 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
на общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ окръга — безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

до: Постоянната Комисия — Варна. 

За обявления оть частни лица се плаща на I стр. по 1 лв. 
на редъ; Н и III стр. по 10 ст. на дума, IV по 5 ст. на дума. 

За общински и такива оть други учреждения за I стр. 
10 ст. на дума, П и Ш 5 ст. на дума; IV 3 ст. на дума. 

Извлечения отъ протоколите отъ IV редовна 
сесия на Варненския Окр. Съветъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 13. 

на Варненския Окр. Съветъ отъ заседанието 
му на 7 октомври 1911 г. (4-та редовна 

сесия, 8-й изборенъ периодт). 

(Продължение оть бр. 12.) 

РМПЕНИЕ № 49. 
Прочете се протоколтз на съвета оть ми

налото заседание, Ла 12 -т. г., който се прие 
съ следните добавки, направени оть Д. Ша-
ковъ: 1) въ дебатите по пострейка отводни
телната стена въ стопанството, пропустнато 
било, че, спорйдъ мв4нието на инжинера, 
канализацията на рйката и стената, щ4ло 
да костува около 15000 лв., но постоянната 
комисия е на мнение, за сега да се построи 
само стената, за което и е искала кредита 
ло бюджетопроекта; 2) По спора на окръга 
съ Ст. Дончевъ, пропустнато било да се ка
же, че окр. съв4тникъ Н. Поповъ своевре-
мено е знаялъ сжщностьта на работата, за
щото е билъ/повиканъ въ комисията и, като 
адвокатъ, изказалъ е мнение, какво, комиси
ята ве ще бяде ос&дева за разноски, а само 
за стойностьта на сградата, а сега, неизвЬстно 
ло какви причини, отказва да знае ежщность-
та на работата. 

Пр4дсед. Мирски предложи и съв4та 
лрие, да се пр4реди дневния редъ, като 
точка втора стане първа. 

РМПЕНИЕ № 50. 
Кр. Мирски чете доклада на лостояната 

комисия по водоснабдяването. 
Д. Шиковъ допълва доклада, излага по

дробно водените съ банките преговори за 
сключването на заема, и добавя, че пост. 
комисия намира, какво, водоснабдяването не 
ще може да се реализира по начина, който 
съв4та мин. год. опред4лилъ, — чр!зъ заемъ. 
Чече чл. 90 отъ закона за благоустройството 
на населените места, пояснява, че коопера
тивния начинъ не е задължителенъ, а факул
тативен ъ. Смета, че въпроса за водоснабдя
ването е жизнень, но че и по кооператнвенъ 
начинъ не ще може да се направи нещо въ 
скоро време. Общинските бюджети не могатъ 
да се обременяват*, защото приходите, конто 
жогагь да се съберать по кооператнвенъ на

чинъ, не ще бхдать достатъчни за цЬльта. 
Ако се допусне, че ще се събератъ най-
много 40—50,000 лв. годишно, съ такава 
сума нищо не би се направило. Ако се въз
приеме кооператив- начинъ, ще тр4бва из
вестни села да чакатъ да имъ дойде редъ 
сл4дъ сто години, а несправедливо е да се 
събиратъ сумите сега, и да имъ се даде вода 
следъ сто години. Другь билъ въпроса съ ко
оперативното планиране на селата: населе
нието макаръ да плаща сега, то не бърза 
съ плановете, защото не чувствува оть тЬхъ 
осезателна нужда, — когато, наопаки, въ
проса за водата е всекидневна неотложна 
нужда. Навежда за прим4ръ . Софийския ок
ръга, д4то е възприеть кооператнвенъ начинъ 
за водоснабдяване, добавя, че за 2 години 
окржга едва можелъ да отдели 90 хил. лв. 
за цельта, а съ такава сума може да се во-
доснабдятъ яай-много 2—3 села. Това става 
явно и оть приготвените планове оть инжи
нера при нашето водоснабдително бюро. За 
водоснабдяването на с Содуджалх, съ потреб
ни 40 хил. лв„ за Козлуджа също, за Фан-
дъклий около 30 хил. и пр. Съ заемъ пъкъ 
отъ 2 мил, лв., отъ който да се тегли го
дишно по 150—200 х. лв., значи да се об
ременяваме съ лихви за онил суми, които 
нема да се използуват*, защото ако сключимъ 
такъвъ заемъ и не можемъ въ скоро време 
да пласираме сумата, понеже ще требва за
интересованите общини да изпълнятъ редъ 
формалности: допитване до народа, предста
вяне бюджетни сметки, законъ за разреша
ване заемите имъ оть камарата или мин. съ-
в4тъ и пр., — ще плащаме големи лихви 
безъ полза, както това направи Варнен. об
щина преди години. Намира, че най добра 
политика по водоснабдяването ще баде да* се 
образуви фондъ, подобенъ на тоя за училищ
ните заеми и се дава на ония села и об
щини, които пожелаять. Тоя фондъ ще се 
усилва ежегодно и вместо заемъ отъ банките, 
ще даваме ваемъ оть окр. съветъ. Отъ лих
вите на фонда ще се издържа и персонала 
на водоснабдявавето. 

Ер. Мирски чете за сведение бюджета 
по водоснабдяването на Софийския окрагъ и 
изброява пунктоадно всички пера на прихода 
и разхода. 

Инжинера по водоснабдяването Д, Марчевг 
прочете своя докладъ, въ който обширно се 
излага състоянието на изворите, кладенците 
и чешмите въ оврага* Подкрепа съ сални { 

аргументи идеята за водоснабдяването, като 
съ цифри доказва големата смъртность на 
населението въ ония населони места, гдЬто 
по липса на водопроводи, водата се замър
сява и става проводникъ на разни епидемии. 
Чете доклади по сметките и плановете на 
ония села, чието водоснабдяване е изучено, 
а именно: Солуджалж, за чийто водопроводъ 
ех нуждеи 40,000 лв., пада се. на глава 
средньо по 1.45 лв.; ФАНАЪКЛВЙ — 25,000 
лв., по 2.25 на глава, Козлуджа — 38,000 
лв., по 37 ст. на глава; Кургь-дере — 35,000 
лв., по 1.26 на глава и Ново-село — 37,000 
лв., по 37 ст. на глава, а всичко 175,000 
лв. Добави, че плановете и другите книжа 
еж готови и. предадени на пост. комисия за 
препращане на утвърждение. 

Слави Тодоровъ, съобщи, че миналата го
дина той билъ противъ водоснабдяването, но 
не защото е ненуженъ водопроводъ, но за
щото н4мало възможвость да се намерятъ 
достатъчно пари. Подържа мнението на Д. 
Шикова за образуване фондъ. 

Ив. Котаровъ констатира, че оть три го
дини насамъ Варнен. окр. съветъ се занимава 
съ въпроса за водоснабдяването и че сега, 
когато е време да се прист&пи оть думи 
къмъ дйла, аекои оть г. г. съветниците се 
противопоставятъ, защото щели да се обре-
менятъ общиниките бюджети. Ако селата 
иматъ нужда оть вода, и населението имъ 
иска водопроводи, нека то да поеме извфстни 
задължения. Постоявата комисия отхвърля 
кооперативния начинъ, чрезъ който не могло 
да се постигне цельта, а иска заемъ — 
фоднъ, съ който още по малко може да се 
направи. Признава, че има села, които сега 
не се нуждаятъ отъ вода, но има и такива; 
чието население мре отъ липса на вода или 
отъ нечиста такава. Припомня миналогодиш
ния проектъ за кооперативния начинъ, иска 
енергично да се върви напредъ, — сумите 
по проектите, макаръ и големи, не требва 
да плашатъ съвета, защото те ех проекти 
на села, които ще се водоснабдать оть да
лечни места. Ако заема не може да се реа
лизира, нека кооператнвенъ начинъ, като 
най-износенъ. 

Дръ Карамихаиловъ мисля, челюст» ко
мисия много к&сно се е занимала съ въпроса 
по заема, едва презъ м. аарнлъ т. т., а спе
циалната комисия се събрала презъ м. юнн. 
Упреква пост. комосяя за вело действие по 
тоя въпрось. Не е за фоядъ, не е и за коояе* 
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рания. Иска да се сключи заемъ отъ 2 мил. 
лв. в да не се отклонява съветя отъ минало
годишното си решение. Причина да не се реа
лизира заема т. г. е пост. комисия, която не 
е ходила да хлопа тамъ, дето требва. Не е 
ходено въ София, не е искано мнението на 
вещи лица — финансисти, не е сонднранъ м-ра 
на финансите, а сомо сь по едно писмо, чисто 
по канцеларски, запитани банките, ще дадагь 
ли ваемъ, те отговорили — не. Ако се наложи 
по 2 и половина на сто връхнини върху при
ходите на общините, щеч̂ е добие около 27000 
дв., която сума ще е достатъчна за проучване 
и пр. Тая сума ще дойде на помощь на об
щия заемъ. Предлага да се потвърди минало
годишното решение на въпроса, — заемъ отъ 
12,000,000 лв. 

Д. Шиковъ намира неоснователни обвине
нията на Карамихалева. Цитира миналогодиш
ното решение по въпроса и добавя, че коми
сията го е изпълнила точно: Въ него не се 
говори за ходене въ софия и хлопане по вра
тите. Заемъ отъ 2 мил. лв. не може да се 
сключи, защото лихвите д е почнатъ да текатъ 
още отъ деня на сключването,# а наведнажъ 
водоснабдаването не може да стане. Не е про-
тивъ заема, но изка да не се сключи наведнажъ. 
Намира, че тропането по вратите, като.система, 
требва да се изостави, защото е непризтойно 
за едно учреждение. По вратите хлопатъ пред
приемачите. Не е противъ, ако съвета избере 
комисия още сега, въ чийто съставъ да влезе 
и д-ръ Карамихалевъ, която да отиде въ Со
фия и уреди заема и • доквадва на съвета. 
Подържа да се образува фондъ и се даватъ 
заеми на нуждающите се села. 

Кр. Мирски чете решенията на савета 
отъ минал. год. № 79 и 80 и намира, че пост. 
комисия не е бездействувала, но и не дейст
вувала интензивно. Щомь Софийскиата окр. 
съветъ отъ 1900 г. до сега не е могьлъ да 
направи нищо по воноснабдяването, нека б&-
демъ но-снисходителни къмъ нашати пост. ко
мисия. Направи по въпроса следното предло
жение: „Въпроса за направа по кооперативни 
начала модерни водопроводи въ селата па Вар-
нен. окръжие, да се изучи добре и за идната 
1912 год. да се внесе за окончателно разре
шение въ форма на правиляикъ отъ окръжния 
съветъ презъ следната септемврийска сесия, 
като до тогава се привършатъ . преговорите 
за сключване най-кясно презъ 1913 год? единъ 
заемъ, тегленъ най-много по около 200,000 
лв. годишно, а за 1912 год. да се направи 
следнотото: 1) Да работи за въ бъдаще 
окрхжното бъро по водоснабдяването съ наз
начения окр. персоналъ и то предимно за ония 
села. най- нуждающи се за вода, които би зая
вили за това чрЬзъ своите общински съвети, 
и .2) Да се отпущагъ отъ окр. фондъ за водо
снабдяването пари въ заемъ на ония села, на 
копто проектите за водоснабдяването ех при
готвени, вриети отъ Варнен. окр. пост. коми
сия и утвърдени отъ правителството; заема не 
бива да бъде по-гол4мъ отъ сумата, на която 
ще възлезе даденъ водопроводъ, съ условие да 
се изплаща взетата сума, безъ лихва, по *Ао 
годишно, вписвана задължително въ надлежния 
общински бюджетъ. Вписаната за погашение 
сума да не бъде по-малко отъ . . . . % отъ 
редовните приходи на общината-длъжникъ". 

Н Поповъ. Водоснабдяването ще стане, връ
щане назадъ еьма, по това не може да има 
споръ. Ако сегашния съветъ не може да реа
лизира заема, идните съвети дека работягь 
въ това направление. Но идеята за водоснаб 
даването не бива да се изостави. Припомня 
миналогодишния докладъ на пост. КОМИСИЯ, съ 
който тя е искала кооперативенъ начинъ на 
водоснабдяването и добавя, че нелогично е сега 
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да се обявява противъ. Въпросътъ е жизненъ, 
той иска щателно и зр4ло обмисляне. Услови
ята отъ мин. год. до сега не съ се изменили 
коренно, следов., ве може и неоснователно е 
да се иска изменението на начина за водо
снабдяването. Подържа напълно предложението 
на Карамихаилова за заемъ, само чрезъ заеме 
ще (може да се реалезира водоснабдяването. 
Иска да се върви напредъ по начъртания отъ съ
вета мин. год. пъть. Говори обширно за 5-милион-
ния общин. заемъ, който билъ сключенъ, благода
рение на,това, че специална депутация е ходила 
въ София. Упрекътъ на Карамихаилова къмъ 
пост. котисия е справедливъ защото тя не е дала 
на банките точни доказателства и данни, за 
гаранцията на заема. Намира, че въпроса за 
заема не е сериозно третиранъ, затова и заема 
не е сключенъ; ако и следъ единъ добъръ сон 
дажъ заема не се сключи, съвета ще прегърне 
кооперативния начинъ или тоя за фондъ, по-
добенъ на училищните заеми, но въ никой 
случай идеята да не се изоставя. 

Ив. Котаровъ Подържа преждеговорившия; 
обяснява, че начинъть чрезъ кооперация, който 
миналата год. пост. комисия е предложила, е 
възприетъ и отъ държавата: въ закона за бла
гоустройството има специални членове по тоя 
въпросъ. Въпроса съ заема не седи така, както 
се изтъкна. БанкигЬ не че не даватъ заемъ, 
но намирать начина, — да се изтегля перио
дично и на части, — за неудобенъ и неизно-
сенъ за техъ. Намира, че чрезъ малки заеми, 

| ще се постигне цельта. Предлага да се склю-
чатъ заеми по 500 хил. лв., т. е. на първо 
време по 100 хил. лв. за всека околия, като 
се опредйлятъ отъ съвета и селата, които ще 
се водоснабдяватъ и се почне подъ редъ водо
снабдяването имъ. Турени по тоя начинъ ос
новите, нашите приемници ще последватъ и 
продължатъ делото. 

Раф. Николовъ обяснява подробно истори
ята на фонда по водовоснабдяването, който 
първоначално е билъ фондъ за водоснабдяване 
Балчишка и Добришка околии и после, цре-
върнатъ въ фондъ за водоснабдяване селата 
въ окрхга. Намира фондътъ и малкитЬ заеми 
за крайно неудобни, подържа предложението 
на Карамихаилова за големъ заез.ъ. 

Д ръ Карамихаиловъ добавя, че отъ про
читането протокола отъ миналата година, се 
пътвърждава онова, което преди малко казалъ 
за пост. комисия. Тя не е изчерпала всички 
средства за проучаване и реализиране заема. 
Бюрото е приготвело проекти, то требва да 
работи и въ бъдаще. Следъ 5 —6 години ще 

I имаме цели шкафове съ планове и, ако сега 
не се сключи заемъ, то подиръ 5—6 год. ще 
се сключи такъвъ и наведнажъ ше се водо-

| снабдятъ 40—50 села. Съгласенъ е съ мне
нието на Котарова, да се сключватъ заеми по 
500 хил. лв. и иска да се не мъдрува и върши 

| само на книга, но да се премине къмъ дело: 
да се даде вода на нуждающето се население. 

I Непрепоръчително и непростимо е за единъ окр. 
I съветъ, когато населението мре отъ треска, 
I тифъ и др. епидеиии, да действува мудно и 
да отлага такъвъ единъ жизненъ въпросъ. 

Д. Шиковъ . заявява, че пост. комисия е 
изпълнила миналогодишното решение на съвета 

I и смета че не бива да се правятъ упр4ци по 
въпрось, които единодушно е решенъ. г. По
повъ гледа юридически на въпроса. Саомня* 
миналогодишното решение, въ което той е ис-
каль да се чуе и мнението на инженеръ Вон-
чевъ, човйкъ специалистъ по водоснабдяването. 
Намира за неправъ упрекътъ, че миналата год.' 
е подържалъ кооперативния начинъ, а сега 
билъ противъ. Чете миналогодишното решение. 
Отхвърля твърдението на г. Котарова, че бан
ките с& съгласни по принцапъ да дадатъ за-
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I емъ, но не одобрявала начинъть. За уяснение 
на въпроса, чете писмата на централта на 
Земледелската и Народна банки, отъ които 
явствува, че те категорично отказватъ. Не е 
по принципъ противъ заема, но за сега иска 
да се образува фондъ. Апелира за спокойно и 
добросъветсно гледане работата. 

Раф. Николовъ заявява, че Карамихаиловъ 
не е обидилъ пост. комисия, а справедливо я 
е упре1сГалъ защото не се е отправила до цен
тралата па банките. Намира въпроса ясенъ и 
предлага прекращение на дебатите. 

Кр. Мирски пояснява, че Р. Николовъ 
греши, защото писмата еж отправени до цен
тралите и последните отговарятъ по заема. 

Н. Поповъ доаълня, че миналогодишния 
I докладъ по водоснабдяването, е подписанъ отъ 

целия съставъ на пост. комисия, включително 
и председателя Д. Шиковъ. Намира, че обяс
ненията на Шикова даватъ да се разбере за 
лишенъ ижть, че въпроса не е основно проу-
ченъ, а само повърхностно е поодметнатъ на 
съвета. Предлага, пост. комисия д* влезе от
ново въ преговори съ банкитЬ и уговори заема. 
Огъ фонда до идната година да не се даватъ 
помощи на села. Бюрото да продължи рабо
тата си. Въ тая смисъль иска да се допълни 
предложението на г. Мирски. 

Управителя Ж. Жековъ намира идеята за 
водоснабдяването за великолепно де™, емЬта 
упрекътъ къмъ пост. комисия за справедливъ, 
защото тя Ее е изчерпала всички средства за 

| уговарятето на заема и не е дала нуждната 
за случая гаранция на банките. Смета, че 
комисията не е могла да сключва по-малки отъ 
2 мчл. заемъ, защото съ това би нарушила 
миналогодишното решение на съвета. Подържа 
мнението на Карамихаилова и Н. Поповъ за 
сключване големъ заемъ и да се подържа бла
городната идея. 

Кр. Мирски даде 5 мин. отдихъ, за фор
мулиране предложенията. 

Следъ отдихътъ, Ив. Котаровъ обясни 
въпроса и на турски езикъ. 

Ц. Шиковъ намира, че идеята за заема е 
изоставенъ по принципъ, говори обширно за 
водоснабдяване селата чрезъ фоядъ. 

Д ръ Карамихаиловъ намира, че председат* 
I на пост. комисия не е последователенъ, — 

преди молко говореше за заемь, а сега противъ. 
| Станаха пререкания между Шаковъ и Кара

михаиловъ, въ които г. Шяковъ'сложи въпроса 
на доверие и поиска да му се гласува такова, 
следъ което напустна заседанието. 

Дончо Георгиевъ предложи да се дигне за
седанието и въпроса да се отложи за утреш
ното такова. 

I Гласувано, съвета прие да се отложи въп
роса по водоснабдяването и тоя за гласуване 
доверие на председателя на пост. комисия, 
Д. Шиковь за утрешното заседание. ~~ 
РЪШЕНИЕ № 51 . 

Председателя Кр. Мирски предложа и 
I съвета прие за утрешното заседание следния 
I дневенъ редъ: 1) Продължение второто четене 

бюджетопроекта на окръга за идната 1912 г. 
2) По въпроса за водоснабдяването на се

лата въ окръга и 3) Разни доклади. 
Заседанието се вдигна въ 5 и половина 

часа следъ обедъ. 

Варненска Окр. Постоянна Комисия. 

№ 2ббо ОКРЪЖНО 
гр. Варна, 27 До г. г. кметоветгь 
Юяий 1912 год* на селскипиь общини въ Вар

ненския окржгъ. 

Съ решението си № 75 иротоколъ № 20? 
отъ 15-й октомври 1911 г. Варненския окр. 



Брой 1В Варненски Окржженъ Вестникъ Стр. 3-

чуьветъ ргьши: „храните отъ селско-общинските 
хамбари, да се продавать ежегодно, като су
мите образуватъфондъ за посрещане бедствията 
отъ гладъ". Това решение на съвета, съгласно 
решението на г. Варненския окр. управвтель, 
№ 16663, отъ 19/ХП/911 год., е отвърдено 
отъ г-нъ Министра на вътрешните работи в 
народното здраве, съ предписание му № 9990, 
отъ 1/ХП/911 год. и съ условие, „че продаж
бата на храните да става, чрезъ публиченъ 
тьргьа: 

Като Ви съобщаваме за това решение, 
приканваме Ви, г-нъ кмете, веднага общинския 
чгьветъ да определи за всеко село по отделно 
по три лица, включая общин. съветникъ и 

кметския наместникъ отъ селото, отъ които да 
се състои комисията, която ще превежда въ 
нзвйстность сметките на храните за селото 
-си, и която презъ сезона на тъзигодишния 
харманъ да събере храните и да ги запази 
до произвеждането на търговетя отъ общинската 
тържна комисия. 

За несъбираемата храна отъ обедняли длъ
жници, общинскиятъ стзвЬтъ да вземе решение 
.за опрощаването имъ. 

Спремо състоятелните н неизправни длъ
жници, общинскиятъ съветъ да вземе решение, 
^а даването имъ подъ сядъ. 

Събирането на храната ще става срЗнцу 
разписка образецъ № 50 и съ вцасване въ 
книгата за храните, образецъ № 51, съгласно 
наредбите въ чл. 438, отъ правилника за при
лагане закона за селските общинн, само по 
-отношение на събирането на храните. Разпис
ките ще се издаватъ и подпиствать отъ секр.-
Ч5ирника Ви, възъ основа на списъка предста* 
венъ отъ всеко село по отделно, подписанъ 
отъ трит* лица, съставляющи комисията, ако 
ли пъкъ му позволява работата, секр.-бирника 

ТЗа може и самъ да вземе учасие въ всеко село 
по събирането и лично да издава разписките* 

Търговете за продажбата на храните под-
лежатъ на приемане или не отъ общинскиятъ 
Ви съветъ и на одобрение отъ г-на Управителя. 

Следъ като бъде утвърденъ търгътъ, об
щинскиятъ Ви съветъ, съ решение, ще кон
статира получената отъ продажбата суми и ще 
реши да се внесе сумата въ Народната или 
^емледелческата банки, за образуването на 
<фонда и то воько село по отдгьлно. 

Изтеглянето суми отъ фонда и раздаването 
имъ на нуждающитЬ се, ще става накъ, по 
утвърдено, решение на общинскиятъ Ви съветъ. 

Съгласно чл. 439 отъ цитирания правил-
никъ, задлъжаватъ се тия отъ секр.-бирницит4, 
.които не съ представили въ постоянната ко-
зииси актове за положението и количеството на 
зраните, да ги представятъ най-късно до 1 
савгусть т. г. 

За неизпълнението на време горните на
редби, противъ виновните лица, при ревизиите 
отъ окр. проверители, ще се съставятъ актове, 
за искане наказанието имъ. 

Председатель: П. Едрецовъ. 
Секр.-бирникъ: От. Калдъръмовъ. 

ХРОНИКА . 
Съ заповедъ № 406 отъ 31 май т. г. уволнява 

се по доброволно подаване оставката си Коз-
луджански участъковъ декаръ Д-ръ Н. Бръд-
варова. 

Съ заповедъ № 409 отъ 31 май т. г. наз
начава се за Козлуджански участъковъ ле~ 
карь Д-ръ Ст. Маневъ, 

I Съ заповедь № 408 отъ 31 май т. г. увол
нява се по доброволно подаване оставката си 
пазача при окръжното стопанство Тодоръ Ма-
ноловъ, а на негово место съ заповедь № 410 
отъ31 май т. г. се назначава Тодоръ Вичевъ. 

Съ запов4дъ № 462 отъ 16 юний т. г. увол
нява се архиварь-книговидитель при отчетната 
архива Александръ Мустаковъ, а на негово 
место се назначава жителя отъ гр. Провадия, 
Лазаръ Ганчевъ. 

Съ заповедь № 463 отъ 16 юний т. г. увол
няват* се по доброволно подаване оставкитЬ си, 
архиварь-регистратора и деловодитель на рек-

, визиционната комисия Христо Буневъ, II пи-
саръ Юрданъ В- Геновъ и писарь — адми
нистратора на Окръжния Вестникъ Никола 
Хр. Войниковъ. 

| Съ заповедь № 468 отъ 20 юний т. г. 
назначаватъ се на места вакантни въ посто-
яната комисия, Стефанъ II. Хареевъ за ар-
ховарь-регистраторъ, Михаилъ Шоповъ и Гав-

I раилъ Цонковъ за писари. 

Съ заповедь № 468 отъ 20 юний повиша
ва се писара Станко Димитровъ за писарь-
администраторъ на Варненски Окр. Вестникъ. 

Съ заповедь № 469 отъ 21 юний т. г. 
уволнява се проверителя Петръ Куртевъ, а на 
негово место се назначава жителя отъ гр. 
Варна Коста Стефановъ. 

По водоснабдяването на Д^ли-орманъ. 
Русенската окр. постояна комисия преди 

10 години е построила 5 артизански кладен
ци, въ селата Караесокьой, Балабанларъ, Дамъ-
Ада, Юнузларъ и Салихларъ, русенски ок-
рхгь, съ дълбочина 150—200 метра, — един
ствените най дълбока кладенци въ България, 
които служатъ предимно за водоснабдяването 
на Дели Ормана. 

При кладенците ся поставени резервуари 
за събиране нощемъ депозетна вода, отъ коя
то да се нолзва населението посредствовомъ 
отделни чешми. 

Зъщата комисия е цриготвила и предста
вила въ министерствето на обществените сгра
ди, поемните условия, га доставката на 5 мо
тора съ топълъ въздухъ, за артизански кладенци. 

Съ новите мотори ще се докарва отъ кла
денците до 1500 литри вода въ часъ. 

К у р с ъ по б р о д е р и я . — Фирмата 
Борнъ и С 1е въ градъ Сливепъ чр4зъ пред
седатель си Г. Д. Христовъ, е отворилъ отъ 
20 юний 2 месеченъ безплатенъ курсъ по бро
дерия съ шевните машини „Сиигеръ*. 

Записани еж повече отъ 25 ученички. 

За конеЕъдците — Отъ 5 този мЬсецъ жреб-
цовите съвъкупителни станци въ Варненския 
окржгь се закривать. 

Вечерно търговско училище при Варнен
ската Търговска Индустриална Камара. 

Въ неделя на 1-й юлий т. год. въ поме
щението на Варненското Търговско училище 
се чете отчета за вървежа на Вечерното Тър
говско училище при Варненската Търговска 
Индустриална Камара. 

На отчета присхтствуваха окръжния упра-
витель, Господинъ Ж. Ив. Жековъ, Кмета на 
гр. Варна Г. А. Василевь съ помощниците 
си, бюрото на Варненската Търговска Инду
стриална Камара и нейните членове, учите
лите и свършилите ученици. 

] Директора на училището Г. Ц. Календ-
жиевъ, прочете отчета, вървежа на схшото 
за 3 годишното му схществуваине. 

Интересно е да се отбедЬжи, че камара
та изпърво не е имала намерение да урежда 
посл4дното училище, а единъ времееенъ тър
говски курсъ. Обаче, благодарение на инте-

[ реса на учнииците и уредбата на курса, по-
I следния постепенно се преименува въ триго
дишно вечерно училище съ постепенна про
грама и правилникь, които ех били приети вь 
последната сесия на Варненската, Търговска 
Индустриална Камара. 

Ьъ I курсъ на училището се пргъподава-
ха пргъдметююъ: 

Български езикъ 2 часа 
Търговско сметане 2 часа 
Търговско знание 2 часа 
Счетоводство 2 часа 

Всичко 8 часа седмично, 

Въ II курсъ. 
Търговско смЬтане 2 часа 
Счетоводство 2 часа 
Търговска География 2 часа 
Стоко знание 2 часа 

Всичко 8 часа седмично 

Въ III курсъ. 
Счетоводство 1 часъ 
Политика икономия 

и финанси 2 часа 
Гражданско и тър

говско право 2 часа 
Железно пътна 

служба 2 часа 
Митническа служба 1 часъ 
Кореспонденция 2 часа 

Всичко 10 часа седмично, 
При свършването на всеки курсъ учени

ците държатъ изпить предъ комисия, които 
бивать писменъ и устенъ. 

Пруьзъ учебната 1911 и 1У12 год^сж се 
записали учениципт: 

Въ I курсъ 41 ученика 
Въ П п 26 „ 
Въ Ш » 11 „ 

Всичко 78 ученика 
Останали ся до края на гндината: 

Огь I курсъ 33 ученика 
. .II • 19 . 
п Ш . 10 „ 

Всичко 53 ученика, 

СрЬдния успЬхъ за горнигв курсове е 472. 
УченидитЬ отъ III курсъ (10 души) получиха 
споредъ правилника своите свидетелства за 
завършенъ курсъ, които имъ се раздадаха огь 
председателя на камарата Г. П. Г. Петровичъ. 

Надяваме се че получените резултати ще 
послужатъ като насърчение и за други служа
щи въ ВарненсвитЬ Кантори, които вемогать 
да разберать че днешното състояние на на
шата търгувия изисква повече интелектъ в 
специялна теоретическа подгоговка. 

Аджемлерско Селско Общинско Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
$ 949 

с Аджеаперъ, 16 Юний 1912 год. 
Аджемдерското Селско Общ. Управление, 

Варненска околия, обявява, че въ канцеларията 
му на 28 Юлий т. г. отъ 2 до 4 часа сдедъ 
обедь, ще се произведе търгь съ тайна кон
куренция за направата училищно помещение 
съ една класна стая въ с йндже-кьой. 



Стр. 4. 

Стойностьта на предприятието спорйдъ сме
тката възлиза на 9350 лева. 

Изкания залогь за право участие въ търга 
е 5 % . 

Чд. чл. 11 —15 отъ закона за общ. пред
приятия са задължителни за г. г. конкурентите. 

Всички книжа по предприятието съ на 
разположение на общ. управление, гдето ин-
тересующите се могатъ да ги преглеждатъ 
всеки депь и часъ. 

Всички разноски за публикацията и оная по 
сключване контракта и др. съ за сметка на 
предприемача. 

Желающите да наематъ това предприятие 
се умолявать да се явятъ на горния день и 
подадагь офертите си. 

Кметь: И. Стаматовъ 

Секр. бирнивъ: А. Никовъ. 

Кара-Пелитско Основно' Училище. 

Обявление 
№ 26 

с. Кара-Пелитъ 5 Юний 1912 год. 
Понеже произведения вторий п&ть тьргь 

обявевъ въ окр. в4стнвкъ за направата па учи
лищната ограда въ с Кара-Пелитъ, не се 
състоя, по неявяване на конкуренти, то учи-
училищното настоятелство обявява трети тьргъ 
за 9 Юлий т. г. отъ 2—5 часа сл4дъ обедъ. 

Чл. 11—15 отъ закона за обществените 
предприятия се задлъжени за конкурентите. 

Искания залогь е 5 % . 
Отъ Настоятелството. 

Шабленско Селско Общинско Управлеии. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2006. 

с Шабла 30 Май 1912 год. 
Обявява се, че на 28 Юлий т. г. отъ|10 

часа прйдъ обедъ, въ Ообщин. Управление ще 
се произведе търгь съ явно малонаддаване, за 
отдаване на предприемачъ, доставката на по
къщнината потребна па общ. управление за 
презъ 1912 год. 

Стойностьта на предприятието възлиза на 
800 лв, поемните условия и др. книжа по търга, 
могатъ да се видять всеки присхственъ день 
и часъ въ общинското нправление. 

Закона за обществените предприятия е за-
дъджителенъ. 

Желающите да наематъ това предприятие, 
могатъ да се явягь него день и наддаватъ. 

Кмегь: С. Д. Неделчевъ 
Секр.-бирникъ: Ив. Георгиевъ. 

Гяв. Суютчукско Селско. Общ, Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
Л 1042 

с Г. Суютчукъ, 26 Юний 1912 год. 

Понеже на назначени съ обявление подъ 
№ 663 за .28 май и съ обявление оодъ № 872 
за днесь тьргъ за отдаванието на предприе
мачъ направата и поправката на чешмата на
ходища се въ средата на с Гяв. Суютчукъ не 
се състоя по неявявавнето на конкуренти, Гяв. 
Суютчукското Сел. Общ. .Управлеоие обявява 
за знание ва внтересующите се, че отъ днесъ 
до 26 ндущи Юлий и него день отъ 2 до 5 
часа после обедъ ще приема писмени оферти 

Варненски Окрд-женъ Вестникъ 

за отдаванието на прЬдприемачъ по доброволно 
съгласие направата и поправката на горепо-
менатата чешма. 

Кметъ: П. Михаловъ. 

Секр.-бирникъ: Н. Махмудиевъ. 

Круомовско Селско Общинско Управление 

Обявление 
№ 1179 

с Крумово, 23 Юний 1912 година. 
На 25 Юлий т. г., 9—12 часа пр4дъ 

обеда въ помещението на кметството ще се 
произведе търгъ съ явно наддаване за про
дажбата материала отъ старото училищно зда
ние въ с Кочакъ. 

Приблизителна оценка 150 лева. 
Желающите да купатъ материала да се 

съобразятъ съ закона за общ. предприятия. 
Кметъ: П. Ивавовъ. 

Секр.-бирникъ: П. Марковъ. 

К У Р Т Б У Н А Р С К О К М Е Т С Т В О 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2248 

с. Куртбунаръ 22 Юний 1912 год. 
Куртбунарското кметство обявява за зна

ние, че Куртбунарското, Дущубашкото и Къ-
зълджикл ниското Учулищни Настоятелства тър-
сятъ майстори на които да възложать по доб
роволно съгласие ремонтиранието на учили
щата имъ. 

Приблизителната стойнось на тия ремонти 
е: за Куртоунарското Училище около 200 лв., 

Вр. 13. 

за Дущубашкото — около 300 лв. и за К ъ -
зълджиклйското — около 600 лева. 

Желающите да наематъ тия рамонти за-
по точни сведения относително работите които 
требва да извършать да се отнесътъ до 15 
Юлий т. г. до общинското управление или 
Председателите на Училищните настоятелства 
на които да дадъть и предложенията си въ 
с&щия срокъ. 

Кметъ: Б. Кубуровъ 
Секр.-биръикъ: Поповъ 

Варненска Околия, 
Белевско Селско-Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 1322 

с Белево, 14-й Юний 1912 година. 
Кметството търси майсторь дърводелецъг. 

комуто, по доброволно съгласия да възложи 
доставката ва разна училищна покъщнина, 
потребна за училищата въ селата: Белевог. 
Константиново, Марково, Здравец и Звездица. 

Предприятието възлиза на. 1050 лева. 
Желающитя да доставятъ тая покдщнинаг 

умоляватъ се най-късно до 14 Юлий т. г. &• 
часа следъ обедъ, да си представять предло
женията. 

Сл4дъ .този срокъ никакви предложения* 
не се приематъ. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ въ-
кметството. 

Кметъ: Д. Ивановъ. 
Секр.-бирникъ: Я . Савовъ. 

Печатница на Д. Тодоровъ и С-ие Варна. 

Бюлетинъ № 845 
За появените и прекратанит4 заразителни болести по домашния добитъкъ Варненско 

Окръжие отъ 1 до 30 Юний 1912 година. 
"~™"тт^™••™•"т•••————•—-——•———•—•—•"-»—мш—тшяшЛШШШ^^^~ЛШ^^Ш^ШШЯшаШтШшш^Шш^^шш^ШШшяШ1ят*-шшя^*^ш 

Презъ т о в а в р е м е СА би л й кон с т а н т и рани: 

ре
дъ

 

1 ° 

1 1 
I 2 3 

1 4 
I 5 

а 
1 7 
1 8 
1 9 
1 10 
1 и 

1 12 
13 
14 

1 

1 2 
1 3 
1 * 1 5 
1 6 
1 7 
1 8 1-9 
1 *° 1 11 1 I 12 1 
1 13 

Наименование на 
болестьта 

Чума по свинете 
1 я я » 
\ я я я 

я я я 
я п » 

1 -я п я 
Въглеиъ по конете 

; Краста по козите 
„ „ конете 

Сапъ по конете 
1 я » я 

я я » 
п я п 

Бесъ по кучета 

П р е з ъ то 

Сапъ по конете 
•я я я 
п п я 
я я п 
я я я 
я я я 
я я п 

*л п *] 
Шарка по овцетгь 
Краста по овцете 

я я я 
я я я \ 
п я я 

Село или градъ 

Балдаркьой 
Мухалий 
Авренъ 
Гюнъ-Длас* 
Яйла 
Кара-пелитъ 
Добричъ 
Кара-кьосе 
Екиндъикъ 
Богданово 

| Хошъ-Кадеиъ 
| Базауртъ 

Хас*-Кьоселеръ 
1 Кавурга 

ва в р е м е СА 

| Чобанъ-куюсу 
Евидъа 
Каварна 
Черкооко 
Кара пелитъ 
Настрадинъ 
Кьоселеръ 
Солуджалъ 
Сатьлн&шъ 
Кара-пелитъ 
Аптаразакъ 
Юнузъ-Бунаръ. 
Кара-Вагдаръ 

О б щ и н а 

Кадхкьойска 
1 Ново-села 
[ Авревска 
; Русларска 

Яиленска 
Кара-Пелятска 
Добричска 
Градинаровска 
Акъ-Бунарска 
Опанченска 
Геденджишка 
Енидъеиска 
Хасъ-Коьселерска 
Шахияларска 

биле п р е в р а т 

Пчеларовска 
Енидъенска 

1 , Каварненска 
Спасовска 
Кара-пелитска 
Ези-Бейска 
Ай-Орманска 
Авренсад 
Дуранъ-Кулашка 
Кара-пелитска 
Аптаразашка 

п 
Енмдъенска 

0 н о л и я 

Провадийска 
» Варненска 
» 

Куртъ-Бунарска 
Добричска 
Провадийска 
Куртъ-Бунарска 
Добричска 

1 % 
1 я 

я 
Куртъ-Бурарска 

ен и: 

Добричска 

Каварненска 
Балчишка 
Куртъ Буяарска 
Добричска 

Варненска 
Балчишка' 
Куртъ-Бунарска 
Провадийска 

9 
Добричска 

1 

ь 

I? 

г 

^ 

[1 

* 1 
у 

] 
1 
1 
{ 
1 

^ 

Варнее. Окр. Ветер. лев&рь: Д-ръ Ст. К. Тюлевь-


